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Novoroční setkání na Oulíkově pod kapličkou pořádala obec Němčice po
dvouleté pauze. Schází se tam i lidé z okolí, aby si popřáli a popovídali.
O občerstvení se postarali jako tradičně zastupitelé obce spolu s místními
hasiči, doplnila Petra Poláková, místostarostka obce Němčice. Ocenili to
i Stanětičtí (na fotografii), kteří děkují OÚ Němčice za obnovení tradice. 

Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany

V Praze se uskutečnil vánoční turnaj v kuželkách. Tým Plzeňského kraje
reprezentoval Tomáš Benda z TJ Sokol Zahořany. Družstvo Plzeňského
kraje se umístilo na 3. místě. Jaroslav Kutil

Tříkrálová sbírka se všerubským koledníkům povedla. Všerubští občané
se nemohli dočkat, až u nich koledníci zazvoní. A děti si sbírku za pěkné‑
ho počasí také užily.  Růžena Václavovičová

V Chodské Lhotě při Tříkrálové sbírce tři skupiny koledníků, celkem 15
dětí, vyšly v 10 hodin od Tvardíků a během tří hodin prošly Chodskou
Lhotu, Výrov a Štefle. Děkujeme spoluobčanům za příspěvky, v Chodské
Lhotě se vybralo 33 182 Kč.  Miroslav Jäger
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Základní škola Koloveč pořádala Vánoční
jarmark, který se konal v pátek 9. prosince od
15:00 hodin v jídelně školy. Součástí byl pro‐
dej vánočních dekorací, které vytvořili žáci
spolu s učiteli. Nechyběla ochutnávka vánoč‐
ních dobrot, mezi něž patřily např. perníčky,

cukroví, vánočka, houbový kuba. Následovala
vystoupení žáků školy, pěvecká, taneční, hu‐
dební a divadelní čísla inspirovaná adventem.
Část výtěžku  akce byla věnována na nákup
hraček pro dětské oddělení nemocnice v Do‐
mažlicích.            Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Jarmark potěšil i nemocné děti

Potkali se v Praze

V krásných prostorách Zastoupení Svobodného státu Bavorsko v Praze se uskutečnilo novo‐
roční setkání s bavorskou ministryní pro evropské záležitosti a mezinárodní vztahy Melanie
Huml s přáteli, kolegy, starosty obcí, poslanci, kteří se intenzivně věnují rozvoji česko‐bavorských
vztahů. I jejich zásluhou funguje výměna obchodní a pracovní, ale také kulturní společenská, pře‐
tvářející příhraniční oblasti v jeden prostor už desetiletí. Na snímku zleva Jana Dirriglová, starost‐
ka obce Loučim, Václav Bernard, náměstek ministra dopravy, starosta městyse Všeruby, Melanie
Huml,  Sylva Heidlerová, ředitelka MAS Český les, z. s., Libor Picka, starosta Bělé nad R., radní PK,
a Vladislav Vilímec, senátor Parlamentu ČR. (red)

Boj o kamenolom 
ve Smržovicích
pokračuje dál!

V minulém čísle Kdyňska spolek STOP kame‑
nolomu ve Smržovicích, z. s., stručně seznámil
čtenáře se situací týkající se kamenolomu ve
Smržovicích. Situace se ovšem opět dramatic‑
ky změnila, proto si dovolíme i v tomto čísle
poskytnout čtenářům nové informace k celé
kauze.
V Kdyňských listech vyšlo vyjádření místosta‑
rostky města Ing. Věry Říhové, cit: „Právě do to‑
hoto jednání (pozn. řízení o stanovení CHLÚ)
zasáhl rovněž sám starosta města Kdyně, Oskar
Hamrus, který v této věci postupoval zcela nad
rámec svých povinností i veškerých možností.
Byla to přitom právě osobní intervence staro‑
sty, díky které došlo k razantnímu zmenšení
rozlohy CHLÚ o celých 60 % (pozn. na cca 120
ha) oproti původně platné stavební uzávěře
v území a tedy také oproti prvotnímu návrhu
správce ložiska.“
Napříč tomuto tvrzení vedení města ale dne
6. 12. 2022 došlo k obrovskému úspěchu ve věci
vymezení chráněného ložiskového území
(CHLÚ) Smržovice, kdy podatel (soukromá oso‑
ba) ve spolupráci s advokátní kanceláří téměř
po roce a půl docílil ZRUŠENÍ ROZHODNUTÍ
ministerstva životního prostředí (MŽP) ze dne
31. 8. 2021 a věc se tak vrátila MŽP k novému
projednání a rozhodnutí. Toto v praxi zname‑
nalo, že pokud by rozhodnutí nabylo právní
moci, tj. nikdo z účastníků nepodal odvolá‑
ní, CHLÚ by bylo ZRUŠENO a jeho výměra by
byla 0 ha (nikoliv 120 ha, jak „vyjednal“ pan
starosta).
Radost podatele, občanů a spolku ovšem nemě‑
la dlouhého trvání, neboť spol. EUROVIA Kame‑
nolomy, a. s. ,podala dne 20. 12. 2022 rozklad
přezkumného rozhodnutí o stanovení CHLÚ a
tím se věc tedy opět vrací k projednání rozkla‑
dové komisi MŽP.
Z tohoto kroku je patrné, že i přes protiprávní
vymezení stanovení CHLÚ a uklidňování obča‑
nů ze strany vedení města Kdyně má těžební
společnost Eurovia, která bývalý kamenolom
v současné době vlastní, s tímto prostorem evi‑
dentně další záměry.
Město Kdyně na své 5. schůzi dne 29. 12. 2022
schválilo uzavření smlouvy o poskytování práv‑
ních služeb s advokátní kanceláří Niebauer,
s. r. o. Smlouva je uzavírána za účelem poskyto‑
vání právních služeb v souvislosti s rozhodnu‑
tím Ministerstva životního prostředí ČR, kte‑
rým se ruší rozhodnutí o stanovení CHLÚ Smr‑
žovice ze dne 31. 8. 2021.
Všichni doufáme, že právo je na naší straně a
odvolání těžaře proti zrušenému rozhodnutí
bude zamítnuto.

Jarmila Skalická, předsedkyně spolku



Máme za sebou třetí přímou volbu hlavy
státu. Atmosféra ve volební kampani byla
velmi nervózní a rozhodně nepřispěla
k „občanskému“ smíření. Nelze to klást za
vinu jen samotným kandi‑
dátům. Postupně si zvyká‑
me na to, že prezidentské
volební souboje vytvářejí
očekávání nějakého osudo‑
vého  zlomu pro vývoj naší
země. Jednoduše řečeno,
jde spíše o to, kdo dokáže
o něco více spojit lidi v naší
zemi v době, která není vů‑
bec jednoduchá. Ukázaly to
již volby minulé, když se po‑
tvrdil názorový rozdíl mezi
voliči ve velkých městských aglomeracích
a na druhé straně ve venkovských obla‑
stech. Je logické, že občany ve venkov‑
ských lokalitách daleko od velkých měst
zajímá také to, zda bude v blízkosti do‑
stupná zdravotní péče, sociální služby, za‑
jímavé vzdělávací možnosti a pracovní
příležitosti. Dojíždění do velkých center
je sice možné, ale určitě nijak komfortní.
S podobnými problémy se potýkají lidé ve
více okresech a více krajích a také Plzeň‑
ský kraj, jinak vnímaný jako čtvrtý z hle‑
diska životní úrovně,  má lokality, kde se

jen obtížně hledají zajímavé pracovní,
vzdělávací či kulturní příležitosti. A určitě
se nejedná jen o často zmiňovaný okres
Tachov. I v těchto prezidentských volbách

se proto voliči rozhodovali
podle toho (alespoň to před‑
pokládám),  u kterého
z kandidátů vnímali větší
pochopení pro jejich situaci.
Přece jen nešlo o zásadní
zlom v politickém uspořá‑
dání naší země na způsob
prvních polistopadových let
a bylo by zvláštní, pokud by
se voliči rozhodovali jen po‑
dle nějakých obecně popsa‑
ných  hodnotových kritérií.

Navíc tvrdit, že jeden z kandidátů je ta
zřejmá „pravda“ a druhý naopak „neprav‑
da“, by bylo velmi zjednodušené.
Každý z obou kandidátů ve druhém kole
měl svá bolavá místa v minulosti a těžko
se mohl stavět do úlohy jasné morální
autority. Vyhrál ten, který byl klidnější,
svým způsobem sympatičtější a pro úlohu
prezidenta zřejmě vhodnější. Nakonec se
ukázalo, že s výjimkou tří krajů vesměs
vyhrával Petr Pavel. V našem okrese ten
rozdíl nebyl až tak velký, což jen podtrhu‑
je výše popsaná  kritéria rozhodování vo‑

ličů. Petr Pavel vyhrál i v domažlickém
okrese. Pokud do něj započteme ještě pře‑
dávací místa v Holýšově, tak rozdíl ve pro‑
spěch Petra Pavla byl pouze 1,41 % a cel‑
kem  404 hlasů. Na území obcí Kdyňska
byl tento rozdíl ve prospěch Petra Pavla
procentuálně větší (53,28 %) : (46,71 %).
Předávací místo v samotné Kdyni patřilo
společně s Domažlicemi mezi jediné ob‑
vody, kde vyhrál Petr Pavel. Na Kdyňsku
ve prospěch Petra Pavla byl největší roz‑
díl v Loučimi, Brnířově, Chodské Lhotě a
Pocinovicích. Tam všude dosáhl Petr Pa‑
vel více než 60 % hlasů. Andrej Babiš za‑
se bodoval nejvíce v Černíkově, Kolovči a
v Mezholezích. Nikde však nedosáhl
60 % hlasů.
Prezidentské volby skončily a s napětím
můžeme očekávat, jak prezident Petr Pa‑
vel dostojí svému předsevzetí naslouchat
všem a překonávat nesoulad mezi volič‑
skými skupinami. Určitě budeme mít
v novém prezidentovi člověka šikovného,
mezinárodně úspěšného z dřívější čin‑
nosti v NATO a také reprezentativního.
Věřme, že nás nezklame a budeme jej re‑
spektovat  a podporovat i po pěti letech
při dalších prezidentských volbách. 

Ing. Vladislav Vilímec, senátor 
Parlamentu ČR, zastupitel města Kdyně
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Prezidentské volby na Kdyňsku

Reha, jóga a cvičenky v Brnířově
V Brnířově na obecním úřadu proběhlo 15. prosince vánoční setkání cvičenek, které
využívají každý čtvrtek prostory obecního úřadu ke svým aktivitám. Máme zde per‑
fektní zázemí. V tento den se zde vystřídají cvičenky dříve narozené se svým Reha
cvičením, cvičí již od roku 1982 pod vedením Aničky Šindelářové, pak následuje joga
KUM‑Nye, kterou cvičí od r. 2014 pod vedením Ivy Nowahy a nakonec cvičení na páteř
a klouby B. Tichanovského, které zde cvičíme od 10/2017 pod vedením Libuše Hyn‑
číkové. I vánoční setkání jsme začaly krátkou rozcvičkou a tancem. Celým večerem
nás provázela vánoční hudební a obrazová prezentace, o kterou se postarala Míša
Kutilová. Ochutnaly jsme vánoční cukroví a dobroty, které jsme si připravily. Chtěla
bych všem cvičenkám poděkovat za krásný večer a popřát hodně zdravého pohybu
do dalších let.  Libuše Hynčíková

Na první adventní neděli 27. listopadu se na
návsi v Libkově rozsvítil vánoční stromek. Sta‑
rostka přivítala občany a popřála jim krásné
prožití vánočních svátků a hlavně hodně
zdraví a pohody do nového roku. Místní děti
zazpívaly mnoho krásných koled pod vedením
paní Mlezivové. Byly odměněny adventním
kalendářem a velkým potleskem. Podávalo se
svařené víno a čaj. Panovala příjemná atmos‑
féra. Poděkování patří místním hasičům, kteří
připravili vánoční osvětlení a zázemí pro pří‑
jemný průběh. obec Libkov

V Libkově
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Kroužek mladých hasičů funguje ve Starém Klíčově od roku 2017.
Pod vedením Josefa Konopa, Jaroslavy Kozinové se starší děti při‑
pravují na hasičské soutěže, mladší nacvičují ukázky zásahu ho‑
řícího domečku, evakuace osoby a poskytnutí první pomoci. Pra‑
cují s plně funkční dřevěnou maketou hasičského vozu Tatra a sa‑
nitního vozu, které zhotovil vedoucí kolektivu mladých hasičů Jo‑
sef Konop. Schůzky probíhají pravidelně každý pátek a děti se po‑
mocí „školy hrou“ seznamují s technickými prostředky požární
ochrany, poskytováním první pomoci nebo s používáním dýchací
techniky. 
V listopadu mladí hasiči soutěžili na podzimním setkání v Milav‑
čích, před Vánocemi malovali ozdoby na stromeček a tvořili přá‑
níčka. Na první letošní schůzce kreslili logo na Mistrovství ČR
v požárním sportu, které letos hostí Domažlice, a obrázky do sou‑
těže Požární ochrany očima dětí. Vloni se umístili klíčovští Soptí‑
ci na stupni vítězů. 
SDH Starý Klíčov pořádal v sobotu 21. 1. 2023 hasičský bál, kde
hrála Horalka. Nízká účast návštěvníků přítomné neodradila, na‑
opak, k tanci mohli využít větší volný prostor sálu. Ani letos ne‑
mohl pak v neděli chybět oblíbený dětský maškarní karneval. Dě‑
ti v krásných kostýmech zaplnily klíčovský sál a užily si taneční
zábavu i soutěže a hry. Na závěr čekala bohatá tombola. Dětský
maškarní prostě nezklame.  Eva Květonová

Vánoční PrahaNovoroční turnaj
Jako každým rokem se v Nové Vsi konal novoroční turnaj ve stolním tenise, čítající již
43. ročník! Letošní byl podpořen účastí zdejšího dorostu i přespolních nadšenců
stolního tenisu. A tak doufáme, že i příští rok, tak jak bývá tradicí, v Nové Vsi u stolní‑
ho tenisu, sejdeme se i s opicí!  M. Štípek, foto Z. Štípková

Klíčovští Soptíci se učí hrou

Program NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT nabídne okamžitou finanční podporu pro seniory a domácnosti s nižšími příjmy na rychlé
a jednoduché zateplení domů. Peníze dostanou předem a k elektronické žádosti nebude potřeba žádné složité papírování. 

Více v MAS Český les, z. s., info@masceskyles.cz.

Podzimní setkání v Milavčích.                                                       Foto Marcela Vondrašová

Z Kolovče v předposlední den roku vyjeli po ně‑
kolikaleté pauze členové divadelního spolku Ko‑
lofantí s dalšími zájemci do sváteční Prahy. Výlet
byl rozdělen na tři části. 

Nejprve jsme navštívili Břevnovský klášterní pivo‐
var sv. Vojtěcha, kde nás vrchní sládek Ing. Aleš Po‐
těšil seznámil s historií pivovaru a výrobou piva.
Břevnovský klášter, nejstarší mužský klášter v Če‐
chách, je od svého vzniku v roce 993 úzce spjatý
s výrobou piva. Ke klášteru se totiž váže vůbec první
písemná zmínka o vaření piva na českém území.
 Pivovar fungoval s několika přestávkami až do roku
1889. Na dlouhou tradici navazuje nový pivovar vy‐
budovaný v roce 2011, ten je umístěn v barokním
objektu bývalých stájí. Součástí pivovaru je stálá
 expozice pivního skla a menší pivovarské muzeum.
Před budovou se nachází ukázková chmelnice. V pi‐
vovaru se ročně uvaří až 20 různých druhů piva, při‐
čemž šest z nich je stálých. V nabídce jsou tradiční
česká piva i zahraniční pivní styly. Maximální roční
výstav pivovaru je 4 000 hl piva. Piva se stáčí do su‐
dů i lahví a v čepované verzi jsou k dostání převážně
v pražských podnicích. Nemohli jsme degustaci
zdejších produktů vynechat. Následovala individu‐
ální procházka vánoční Prahou.
Od 19 hodin už v Divadle Radka Brzobohatého začí‐
nalo představení „Drahoušku, toužím po tobě“. Fran‐
couzská situační komedie o lásce a žárlivosti z pera
slavného autora Marca Camolettiho. Skvělá odde‐
chová komedie, při níž se celé divadlo (mnohdy i sa‐
motní aktéři) otřásalo smíchy. Kolem půlnoci se vrá‐
tili účastníci z pěkného výletu do svých domovů.  

Petra Křížová



Jako první v okrsku č. 10 Pocinovice uspořádali 2. prosince 2022 dobrovolní hasiči v Loučimi
valnou hromadu, jíž se účastnilo 27 členů a 17 hostů.

Ve zprávě o činnosti vyzdvihl jednatel Jiří Grösl především přípravu a uskutečnění oslav 120
let od založení sboru, které se mimořádně povedly (Zpravodaj č. 5/2022), úspěšnou účast na
okrskové soutěži v požárním sportu v Chodské Lhotě, stejně tak jako na velitelském dni ve Smr‐
žovicích, kde s počtem 11 členů měli jedno z nepočetnějších družstev. Stavění májky a brigád‐
nické hodiny pro obec jsou pro místní hasiče samozřejmostí.

Podle zprávy pokladníka Milana Zimmermanna na tom finančně nejsou v Loučimi špatně,
když bez hasičského bálu, hlavního zdroje příjmu v roce, a víc než stotisícového výdaje na oslavu
výročí měli na konci roku na účtu i v pokladně ještě stále přes 100 tisíc korun.

Revizní zprávu přednesl revizor Dušan Siran, plán práce Aneta Švábová. Dále byla předána
vyznamenání, v diskusi vystoupila starostka obce Jana Dirriglová, zástupci okolních sborů a ta‐
ké zástupce družstva legendární kdyňské Babičky. Při večeři se mohli přítomní podívat na pro‐
mítání fotografií autora tohoto článku z činnosti v posledním roce. K volné zábavě zahráli man‐
želé Trefancovi.  Zdeněk Huspek
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Loučimský sbor

Sbor dobrovolných hasičů Zichov pozval všechny sportovní příznivce terénního běhu na tradiční běh zichovským okolím s názvem
 Zichovská 13tka v neděli 11. prosince. Start závodu byl pořadateli naplánován na 11:00 hod. Zaregistrování však bylo možné předem nebo po 
e‐mailu, startovné činilo 100 Kč.

Hlavní trasu závodu, už podle názvu v délce 13 km, absolvovalo 28 běžců. Zkrácenou trasu v délce 7 km zvolilo 17 závodníků. Umístění sportovců
v cíli delší 13 km trasy: 1. V. Lorenc (čas 0:54), 2. L. Drábek a 3. P. Urban. Na kratší 7 km trati se umístili: 1. K. Voráček (čas 0:34), 2. Z. Jáchim a 3. M.
Štýs. Závodu se zúčastnilo i 13 běžkyň. Nejrychlejší byla M. Spasová (čas 1:08) a A. Deckerová (čas 0:45).

Akce se koná vždy za každého počasí, tentokrát však sportovním nadšencům přálo.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Světlo v Libkově
Betlémské světlo bylo přivezeno do

Čech 10. prosince a skauti jej rozváželi
po naší vlasti v sobotu 17. prosince. Já
jsem tento věčný plamínek od nich pře‑
vzala tradičně na vlakovém nádraží v Ja‑
novicích nad Úhlavou. Jako pokaždé
jsem posvátné světlo pečlivě týden opa‑
trovala. V podvečer 23. prosince zájemci
přicházeli do místní knihovny pro tento
symbol míru, lásky, naděje a přátelství,
aby si jej mohli v malých lucerničkách
přenést do svých domovů. Bylo připra‑
veno malé občerstvení, vánoční punč,
perníčky a pro děti vánoční ozdoby. Spo‑
lečně jsme poseděli u teplého vánočního
nápoje, popovídali a nakonec si navzá‑
jem popřáli příjemné vánoční svátky a
hlavně hodně zdraví v novém roce. Jsem
ráda, že se v naší malé obci krásná vá‑
noční tradice ujala.  

Milada Černá, knihovnice 
Obecní knihovny Libkov

Starosta sboru Richard Honka při zahájení valné hromady.

Zichovská třináctka



strana 6 Kdyňsko 1/2023

Odpadové hospodářství zatěžuje
městské kasy i rodinné rozpočty.

S účinností od 1. ledna 2023 došlo ke změně
sazby místního poplatku za systém odpadové‑
ho hospodářství pro občany města Kdyně a
spádových obcí. Konkrétně došlo k navýšení
ročního poplatku z původních 500 Kč na 700
Kč/poplatníka. 

Důvody navýšení sazby poplatku jsou
v dnešní době pro všechny z nás zcela evident‑
ní – do nákladů na svoz odpadů významně
vstupují zvyšující se ceny pohonných hmot,
skládkovného, ale i dalších souvisejících slu‑
žeb – např. výsyp kontejnerů na tříděný odpad,
svoz komodit ze sběrného dvora, apod. Město
Kdyně mělo oproti jiným obcím a městům po
dlouhá léta obrovskou výhodu spočívající
v provozu vlastní skládky Libkov, jejíž fungová‑
ní umožnilo maximální snížení nákladů na od‑
padové hospodářství nejen pro samotné město
Kdyně, ale samozřejmě i pro Vás, občany, a tedy
i pro Vaše rodinné rozpočty. Kapacita skládky
Libkov však byla na jaře roku 2022 naplněna a
skládkování dalšího odpadu zde již není mož‑
né. Tímto odpadá naše dosavadní výhoda mini‑
málních nákladů skládkovného a dostáváme
se naopak do doby, kdy ušetřené peníze bude‑
me do skládky Libkov muset opět vracet for‑
mou zajištění její rekultivace. Za tímto účelem
má město Kdyně zřízen bankovní účet, kam by‑
ly po léta střádány finanční prostředky právě
na rekultivaci skládky, která je velmi náklad‑
ným a zákonem přesně definovaným procesem
(stav bankovního účtu určeného na rekultivaci
skládky k 31. 12. 2022 – 6 337 115 Kč). Nicmé‑
ně tyto prostředky bohužel ani zdaleka nedo‑
sahují potřebné výše celkové investice, kterou
si skládka Libkov v příštích letech v rámci díl‑
čích rekultivačních etap vyžádá. Komunální
odpad z našich domácností je v současné době
skládkován na skládce Štěpánovice, s čímž je
spojena již zmíněná vyšší finanční náročnost

z hlediska dojezdové vzdálenosti, a tedy i spo ‑
třeby pohonných hmot. 

Jak již předesílá samotný název článku – od‑
padové hospodářství skutečně není levnou zá‑
ležitostí. Pro lepší představu o nákladnosti to‑
hoto systému se proto pojďme podívat na vy‑
číslení nákladů na odpadové hospodářství
v roce 2022: 
n náklady na svoz SKO – Kdyně vč. spádových

obcí: 3 800 000 Kč z toho uložení odpadu na
skládce Štěpánovice: 1 750 630 Kč

n sběr a svoz nebezpečných odpadů: 
83 402 Kč

n sběr a svoz komunálních odpadů: 
1 279 757 Kč

n sběr a svoz ostatních odpadů: 2 739 717 Kč
n ostatní nakládání s odpady: 18 510 Kč
n NÁKLADY celkem: 7 921 386 Kč
n Původní sazba poplatku (2021, 2022): 

500 Kč/poplatník
n Nová sazba poplatku pro rok 2023:

700 Kč/poplatník
n Stávající výběr poplatku ve výši 500 Kč

(2022 – příjem rozpočtu): 2 610 658 Kč
n Nový výběr poplatku výše 700 Kč – rok

2023: 3 500 000 Kč
Výše uvedená čísla hovoří zcela jasně – na‑

vzdory zvýšení sazby místního poplatku za
systém odpadového hospodářství se nám ani
v roce 2023 nepodaří pokrýt ani polovinu ná‑
kladů na provoz celého systému, který tak
město dofinancovává ze svého rozpočtu, a te‑
dy na úkor zajištění či rozvoje jiných služeb
pro občany, či na úkor údržby a obnovy měst‑
ského majetku, protože ani městský rozpočet
bohužel není bezednou pokladnou, ačkoliv
bychom si to sebevíc přáli. Ostatně, pojďme
k systému odpadového hospodářství přistou‑
pit jako ke každé jiné službě, kterou využívá‑
me proto, že ji potřebujeme – např. služby
mobilních operátorů, provozovatelů interne‑
tu, služby kadeřníka apod. Odpadové hospo‑

dářství jakožto služba navíc řeší významný
problém dnešní společnosti spočívající v hro‑
madění nepotřebného materiálu – obalů od
potravin, spotřebního zboží, hygienických
potřeb, vč. dětských plen, apod. Za tuto služ‑
bu, která denně řeší naše starosti s odkládá‑
ním veškerého nepotřebného materiálu, bez
kterého se bohužel nedokážeme obejít, při
stávající sazbě poplatku, tj. 700 Kč/poplatní‑
ka, zaplatí týdně každý z nás 13,46 Kč. Do této
částky, a tedy i do celkové sazby poplatku,
jsou zahrnuty rovněž služby spojené s třídě‑
ním odpadu (papír, plast, sklo) a služby sběr‑
ného dvora, které jsou součástí celkových ná‑
kladů na odpadové hospodářství. Abychom
sazbou poplatku dokázali pokrýt veškeré ná‑
klady města Kdyně a Technických služeb Kdy‑
ně na zajištění fungování odpadového hospo‑
dářství, musela by sazba poplatku dosahovat
cca 1 600 Kč/poplatníka. 

S ohledem na vše výše uvedené proto zkus‑
me ke službám v odpadovém hospodářství
přistupovat stejně jako k ostatním službám
v 21. století, které každodenně využíváme a
za které jsme často ochotni platit mnohoná‑
sobně vyšší částky. Mysleme také na budouc‑
nost – na nás samotné, na naše děti, na příro‑
du a na celou planetu, kterou produkovanými
odpady nepřiměřeně zatěžujeme, a proto se
musíme spolupodílet na minimalizaci těchto
dopadů, kterých můžeme dosáhnout mj.
efektivním systémem třídění a likvidace od‑
padů.  

Místní poplatek za systém odpadového
hospodářství (ve výši 700 Kč/poplatník) je
splatný do 30. 6. 2023 na pokladně MěÚ Kdy‑
ně. V případě potřeby je možné poplatek roz‑
ložit do splátek. Bližší informace k platbě
všech místních poplatků naleznete na webo‑
vých stránkách města Kdyně v sekci „PRO
OBČANY“.  

Ing. Věra Říhová, MPA, místostarostka 

Proč Kdyně zdražila o 40 procent

Chodský soubor Mrákov opět natáčel v Českém rozhlase 
Rok 2022 byl pro náš Chodský soubor Mrákov po covidové pauze velmi náročný a nabitý folklórními událostmi. Po dlouhé době účinkovacího

půstu jsme reprezentovali chodský kraj v Německu, Chorvatsku či Ostravě. Zúčastnili jsme se krajských dožínek v Chanovicích, připravili jsme
Dudácké štandrle na Chodské slavnosti a samozřejmě jsme uspořádali tradiční Chodskou hyjtu v Mrákově. Kdybych zde měl vypočítat všechna
loňská vystoupení a akce, možná by se článek nevešel do jednoho vydání. Nicméně chci psát o završení sezóny, a sice o natáčení písní pro Český
rozhlas v Plzni. Tyto písně se točí do archivu plzeňského rozhlasu, aby se mohly pouštět ve folklórních pořadech po rozhlasových stanicích celé
země a zároveň mohly sloužit jako dokument pro budoucí generace, jak se folklór v dané době a daném provedení hrál.

Tentokrát jsme se rozhodli zaznamenat písně vánoční, jež jsme čerpali ze
zpěvníků J. Jindřicha a z notových záznamů varhaníka mrákovského kostela
R. Běčáka. O úpravy písní pro dudáckou muziku se postarali V. Kupilík st. a J. Ja‐
rábek. Kromě dudácké muziky mrákovského souboru natáčela také dudácká
muzika Vavřinečka, která působí při ZUŠ J. Jindřicha v Domažlicích a doprovází
dětský soubor Mráček. Tato omladina si přivedla i dvě své sólistky. Sólistů bylo
opravdu velké množství, proto je zde nelze vyjmenovat, ale můžete se těšit, že
příští Vánoce si písně budete moci poslechnout na vlnách ČRo Plzeň, kde se
dozvíte i jednotlivá jména všech sólových zpěváků. Bude na vás čekat osm pís‐
ní, které jsme natočili během jedné frekvence, ale jejich přípravě a nastudová‐
ní jsme věnovali čas již od listopadu, abychom do 18. prosince, kdy natáčení
proběhlo, zvládli písně provést tak, aby pohladily duši, vytvořily úsměv na
rtech a atmosféru nejkrásnějších svátků v roce – Vánoc.  Josef Jarábek
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n Město Klatovy rozhodlo o osvobození
letošního poplatku za odpad všem obča‑
nům v jeho správním území?
n Kolovečští zahrádkáři zvali veřejnost
dopoledne 17. prosince do kulturního domu
na prodej vánočních dekorací do interiéru a
na hřbitov? V nabídce byly především vá‑
noční svícny různých druhů a velikostí. 21.
prosince pořádali vánoční moštování v moš‑
tárně v Lidické ulici. Vedle čerstvě vylisova‑
ného moštu nechyběl svařák ani klobásy,
upřesnila P. Křížová  
n V sobotu 21. ledna se konal v  sokolovně
v Chodské Lhotě hasičský ples? Sešlo se 80
lidí a díky kapele TAKY ‑ TAKY ze Štítovek byla
atmosféra velmi veselá. Hosty potěšila bohatá
tombola a skvělé jednohubky. Tancovalo se do
rána. Příští rok je hasičský ples v obvyklém
termínu, třetí lednovou sobotu, opět s kapelou
TAKY ‑ TAKY, zve M. Jäger, starosta obce.
n Tělovýchovná jednota Sokol Kout na Šu‑
mavě zkrátila dětem čekání na Ježíška?
11. prosince uspořádala pro všechny děti  vy‑
pouštění balónků s přáním Ježíškovi. Ve slu‑
nečném, ale mrazivém nedělním odpoledni se
sešlo v sále na Střelnici několik desítek dětí.
Dostaly balónky a přáníčka, ta si vypsaly a
přivázaly na balónek. Za místní Jednotou se
pak odpočítal start. K nebi se vznesla směrem
ke Korábu stovka balónků. Díky dobré viditel‑
nosti je děti mohly dlouho sledovat. Mezitím
bylo přichystané malé vánoční občerstvení,
napsaly Jitka Kadlecová a Marie Argmannová
n TJ Slavoj Koloveč, oddíl rekreačního
sportu, pořádal mikulášskou nadílku?
V neděli 11. prosince. Na malé účastníky čeka‑
ly soutěže (novinová bitva, balónky, skákání
v pytli aj.) i tanec pod taktovkou DJ Fogyho.
Největší napětí vyvolal příchod Mikuláše s an‑
dělem a čerty. Petra Křížová tvrdí, že v Kolovči
jsou ty nejhodnější děti, a tak po rozdávání
čokoládových adventních kalendářů si nad‑
přirozené bytosti s dětmi i zatančily!  

Na prostranství před obecním
úřadem všechny přivítal starosta
městyse Koloveč Ing. Václav Pergl
a farář Římskokatolické farnosti
Koloveč P. Mgr. Wojciech Pelow‑
ski. Za zvuků slavnostní fanfáry
se rozzářil nazdobený strom. Na
pódiu vystoupily pěvecké soubory
dětí nejprve z MŠ a pak i ze ZŠ Ko‑
loveč. Následovalo sólové vystou‑
pení zpěvačky Elišky Jáchimové
ze Staňkova s doprovodem kytary
Martina Šobra. 

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Advent u vánočního stromu v Kolovči

V  sobotu 31. prosince 2022 uspořádali místní zahrádkáři tradiční „Pochod zimní
přírodou“. Krajina byla spíše jarní, ale vůbec to nevadilo. Vždy se vyráží v 13.00 ho‐
din od moštárny. Trasa směřovala přes "Lomeček" na Štefle a zpět do Chodské Lhoty.
Celkem  vyrazilo 40 pochodníků a několik psích mazlíčků. Tak jsme s naším dlouho‐
letým heslem „Zdrávi došli“ došli. Zahrádkáři z Chodské Lhoty se těší na další velkou
akci „Chodskou bůtu“, kterou připravují na třetí květnovou sobotu 20. 5. 2023. Jste
všichni srdečně zváni.  M. Jäger

Víte, žeVíte, že ......

Pochod zimní přírodou, 
zakončený hospodou

Za finanční podpory města Kdyně vznikl v rámci cyklu "Ukrytí mistři" Unie výtvarných
umělců Plzeň medailonek kdyňské výtvarnice Milady Hynkové (nar. 6. 3. 1942), který vy‑
obrazuje její životní tvorbu a představuje jedinečnou výtvarnou techniku aradekor (net‑
kaná tapiserie), která je s naším městem zcela neodmyslitelně spjata. Medailonek vznikl
mj. u příležitosti významného životního jubilea kdyňské umělkyně, o jejímž životě i díle si
můžete přečíst v jednom z příspěvků Kdyňského kalendária osobností, které je dostupné
na webových stránkách města Kdyně a je průběžně doplňováno o nová významná jména
našich rodáků. Medailonek je ke zhlédnutí na kanále YouTube Plzeň Art Doubravka a od‑
kaz naleznete také na webových i facebookových stránkách města. Paní Miladě Hynkové
bych chtěl z celého srdce poděkovat za její dosavadní uměleckou činnost a do dalších ži‑
votních i uměleckých let jí popřát hlavně hodně zdraví, pohody, pevnou vůli a snad i něja‑
kého schopného nástupce se stejným zápalem a odhodláním, který bude v její neskutečné
a obětavé umělecké práci pokračovat.  Oskar Hamrus, starosta

Medailonek M. Hynkové



Adventní čas v Pocinovicích byl zahájen
v první adventní (tzv. Železnou) neděli 27.
listopadu, rozsvícením vánočního stromu
a osvětlení na návsi. Výzdoba byla rozšíře‑
na o 3D anděla, který byl osazen na hladi‑
nu rybníka, a sochy betléma byly umístěny
do nového dřevěného přístřešku pod vá‑
nočním stromem. Bronzová neděle patřila
dětem a mikulášské nadílce v kulturním
domě. O zlaté adventní neděli se uskuteč‑
nil tradiční vánoční koncert v kostele sv.
Anny v Pocinovicích, kde vystoupil Plzeň‑
ský MLS malý lidový soubor pod vedením
Ing. Miroslava Šimandla. Ve čtvrtek 29.
prosince proběhl vánoční pochod s cílem

Orlovická hora – Zlatá jáma. Tentokrát byl
pochod doplněn i malou přednáškou za‑
stupitele pana Finty, který účastníky se‑
známil s historií osady Orlovice a technic‑
ké památky Zlatá jáma. Děti se mohly
spustit po laně ke vstupu šachty na Zlaté
jámě. Během pochodu bylo připraveno ob‑
čerstvení, opékaly se vuřty a popíjel „sva‑
řáček“. Skončilo se posezením s večeří v re‑
stauraci v Pocinovicích. Nový rok 2023
přivítali občané na naší návsi společným
přípitkem a novoročním ohňostrojem. Dě‑
kuji všem, kteří se podíleli na přípravách
a organizaci všech uvedených akcí.  

Marie Homolková, starostka obce 

Pocinovice ve vánočním čase

Druhý lednový týden byla svolána výroční valná hromada SDH Stanětice. Hasi‑
či zhodnotili akce v uplynulém roce a připravili plán úkolů na letošní rok. V závě‑
ru schůze se aktivním hasičům předalo vyznamenání a čestná uznání (na foto‑
grafii) za  práci u sboru. Poté se ještě rozvinula diskuse a po jejím zakončení už
čekalo na všechny přítomné občerstvení a volná zábava.  

Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany

Čestná uznání ve Staněticích

Několik prodejců drobných radostí nebo ma‑
lých dobrůtek z Brnířova a okolí se rozhodlo
uspořádat na zahájení adventu v sále brní‑
řovského obecního úřadu vánoční jarmark.
V malém prostoru se jim podařilo vykouzlit
úžasnou atmosféru, kdy si mohli návštěvníci
zakoupit dekorace a dárečky. Byla zde
i možnost za zvuku koled příjemně posedět
u kávičky a osladit si první adventní neděli
cukrovím nebo zákuskem. Na vánoční jar‑
mark pak navázalo tradiční rozsvěcení vá‑
nočního stromečku na návsi. Děti z místní
mateřské školky a jejich starší kamarádi za‑
zpívali krásné koledy. Pro děti byl v místním
hasičském klubu připravený čaj a dospělí se
mohli zahřát voňavým svařákem. 

Ing. Věra Jandová, OÚ Brnířov

Vánoční radost
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Vánoční pochod
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Vánoční stromeček a betlém u kapličky ve Sta‐
rém Klíčově rozsvítili 10. prosince. Zazpívaly u něj
koledy děti z chodského souboru Mráček, občer‐
stvení zajišťovali hasiči z SDH Starý Klíčov. Místní
zahrádkáři zakoupili pro účastníky klobásy a míst‐
ní ženy napekly sladké občerstvení. Ani na této ak‐
ci nechyběla vůně vánočního svařeného vína
a teplý čaj. 

Za odměnu na obou akcích pak účinkující děti
dostaly výborné a krásně nazdobené vánoční per‐
níčky, které napekly místní ženy: p. Altmanová,
p. Randová, p. Matelová, p. Hrušková, p. Groesslo‐
vá a p. Kafková z Maxova.  František Groessl

Děti z Mateřské školy Kout na Šumavě vy‑
razily v pátek 6. ledna na tříkrálovou téma‑
tickou procházku. Cílem procházky bylo
navštívit místní zá‑
kladní školu a obe‑
cní úřad a popřát si
vzájemně hezký no‑
vý rok.

Děti se oblékly za
Tři krále, tj. Kašpa‑
ra, Melichara a Bal‑
tazara, a v těchto ro‑
lích se prostřídaly.
Kostýmy králů ušila
paní učitelka Žane‑
ta, papírové králov‑
ské koruny si děti
vyrobily samy. Ve
škole i na obci jsme
si společně všichni

s dětmi zazpívali „My Tři králové jdeme
k vám“ a popřáli si všechno nejlepší do no‑
vého roku. MŠ Kout na Šumavě

Ve Starém Klíčově zpěváčkům napekly

Na tříkrálové procházce

Římskokatolická farnost Koloveč se při‑
pojila k Tříkrálové sbírce. Občané městy‑
se Koloveč a části Zichov mohli třem sku‑
pinám koledníků přispět do zapečetě‑
ných kasiček. Po jejich spočítání se uká‑
zala jejich štědrost, neboť v nich bylo do‑
hromady 17 373,‑ Kč. 
Ve spádových obcích farnosti Koloveč ‑
Poděvousy, Strýčkovice a Háje, Těšovice,
Kanice, Lštění, Hradiště, Chocomyšl, Srbi‑
ce, Únějovice, Všepadly, Kaničky, Úboč,
Němčice a v kolovečském kostele Zvěsto‑
vání Panny Marie se vybralo dalších
70 713,‑ Kč. I zde byli občané štědří.
Děkujeme koledníkům i dárcům, že rok za‑
čali dobrým skutkem a napojili se na tří‑
králové poselství. Odměnou nechť je kaž‑
dému radost a Boží požehnání z dobrého
skutku! Výnos putuje na pomoc lidem
v nouzi prostřednictvím Charity České re‑
publiky, která je pořadatelem sbírky.  

Petra Křížová

Štědré kasičky

Výsledek Tříkrálové
sbírky na Dlažovsku:
n Dlažov 7 737 Kč

n Nová Víska a Buková 5 030 Kč 
+ 15 EUR

n Soustov 4 971 Kč + 15 EUR

n Miletice 3 800 Kč



ÚNOR
n do 22. 2. Kdyně ‑ výstava fotografií

V. Hammera s názvem „Když Šumava čaruje“,

sál Muzea příhraničí v otevírací době TIC a

nově každou neděli od 14.00 do 16.00 hod.

n 14. 2. Kdyně ‑ Monika Absolonová, kon‐

cert, od 19.00 hod., sokolovna 

n 15. 2. Kdyně ‑ Václava Jandečková, před‐

stavení komiksu Akce KÁMEN, zahájení vý‐

stavy, od 17.00 hod. 

n 18. 2. Chodská Lhota ‑ masopustní prů‐

vod,  sraz masek 12.45 hod. u hasičárny, po

průvodu posezení u piva s muzikou v hasičár‐

ně, pořádá SDH 

n 18. 2. Mrákov ‑ masopustní průvod obce‐

mi Mrákov a Starý Klíčov, 13.00 hod.

n 18. 2. Nová Ves ‑ masopustní průvod 

n 18. 2. Dlažov ‑ dětský maškarní rej, od

14.00 hod., sokolovna 

n 18. 2. Koloveč ‑ masopustní průvod, od

15.00 hod., u budovy Úřadu městyse 

n 18. 2. Kout na Šumavě ‑ maškarní bál pro

děti, sál Na Střelnici

n 18. 2. Koloveč ‑ taneční zábava, hraje Em‐

patia, od 18.00 hod., KD Koloveč

n 18. 2. Dlažov ‑ okrskový hasičský bál, od

19.00 hod., sokolovna 

n 21. 2. Koloveč ‑ masopustní průvod ZŠ Ko‐

loveč, od 13.30 hod., park u ZŠ Koloveč

n 21. 2. Kdyně – Nebojte se Kolumbie, před‐

náška s Janou Dvorskou, od 17.00 hod.

n 23. 2. Kdyně – začíná kurz tkaní s Mar‐

tou Volfíkovou, od 17.00 hod.

n 25. 2. Chodská Lhota ‑ maškarní bál

pro děti, od 14.00 hod., sokolovna

n 25. 2. Kout na Šumavě ‑ hasičský bál,

hraje TAKY‐TAKY, 20.00 hod., sál Na Střel‐

nici

n 25. 2. Chodská Lhota ‑ pyžamový bál pro

dospělé, hraje Míla Šobr, od 20.00 hod, soko‐

lovna

n 26. 2. Kdyně – vernisáž výstavy obrazů a

litografií Emmy Srncové „V pohodě aneb pocit

nebeský“, od 15.00 hod., otevřeno v běžné

otevírací době TIC a nově i každou neděli od

14.00 do 16.00 hod.

n 26. 2. Nová Ves ‑ dětský maškarní karne‐

val, od 14.00 hod., OÚ

BŘEZEN
n 3. 3. Koloveč ‑ komedie Martina Volfa

„LOCKDOWN“ v podání DS Kolofantí – reprí‐

za, od 20.00 hod., sál kulturního domu 

n 4. 3. Koloveč ‑ komedie Martina Volfa

„LOCKDOWN“, DS Kolofantí – repríza, od

19.00 hod., sál kulturního domu 

n 4. 3. Kout na Šumavě ‑ Desáté koutské

vepřové hody, 10.00 hod., areál na Střelnici 

n 5. 3. Kdyně ‑ PURIM, dětské divadelní

představení, od 17.00 hod., synagoga

n 10. 3. Koloveč ‑ komedie Martina Volfa

„LOCKDOWN“ v podání DS Kolofantí – reprí‐

za, od 20.00 hod., sál kulturního domu

n 11. 3. Chodská Lhota ‑ MDŽ aneb Máme

dobré ženy, od 14.30 hod., vystoupí MŠ Ch.

Lhota, hraje Míla Šobr, sokolovna

n 11. 3. Koloveč ‑ komedie Martina Volfa

„LOCKDOWN“, DS Kolofantí – repríza, od

19.00 hod., sál kulturního domu

n 18. 3. Koloveč ‑ zahrádkářský trh, 8.00 –

12.00 hod., sál KD 

n 21. 3. Kdyně ‐ farmářské a řemeslné  trhy 

n 22. 3 Kdyně ‐ 1. setkání pro rodiče pečují‐

cí o dítě se zdravotním postižením. Tématem

je zjistit aktuální potřeby a stěžejní oblasti

při péči o dítě a hledání řešení, od 16:00, sál

městské knihovny 

n 24. 3. Koloveč ‐ prodejní velikonoční vý‐

stava, 13.00 – 17.00 hod., kulturní dům

n 31. 3. Nová Ves ‑ dámský večer, od 19.00

hod., OÚ

DUBEN
n 1. 4. Nová Ves ‐ velikonoční tvoření pro

děti, od 14.00 hod., OÚ

n 1. 4. Mrákov ‑ KABÁT revival Plzeň, 21.00

hod., restaurace Starý Klíčov 

n 1. 4. Kdyně ‑ velikonoční trh 

Kulturní servis 

V pátek 17. prosince se v kapli Sv. Jana Nepomuckého v Mileticích sešli místní s oblíbenou hudební
skupinou Capra di Fossa ke společnému zpívání koled. Tato tradiční akce se uskutečnila už po 14. Ba‑
rokní kaple stavitele Josefa Jáchyma Smiedlgräbnera z Lusteneggu z roku 1766 prošla v roce 2021
rozsáhlou rekonstrukcí interiéru. Nově zrestaurované výmalby a oltáře vypadaly s vánoční výzdobou
a nasvícením velkolepě.                                                                    Marta Tomanová, starostka obce Dlažov
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PODĚKOVÁNÍ
JEŠTĚ JSOU MEZI NÁMI POCTIVÍ LIDÉ!
Děkuji panu Bohumíru Svobodovi starší‑
mu ze Kdyně, který našel moji kabelku
s nemalým obnosem a všemi doklady
včetně platební karty a zkontaktoval
mne pro předání.
Ještě jednou velké díky s přáním, aby
všichni v podobné situaci měli štěstí na
stejně poctivé nálezce.       Anna Karbanová

Zpívání koled v Mileticích
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Rozsvítili vánoční stromeček 27. listopadu.
V programu zazpívali koledy mladí hasiči ze
Sboru dobrovolných hasičů Oprechtice. 

Pavel Vondrovic, starosta obce Zahořany

V Oprechticích

Sobota 28. ledna byla napínavá nejen čekáním na výsledek voleb
prezidenta, ale v Loučimi i čekáním na počet obsazených míst na
tradičním hasičském bále. Ten
uspořádali po dvouleté pauze a
důvody k obavám byly nasnadě.
Ani v Pocinovicích, ani v Chodské
Lhotě, kde měli hasiči své bály za
sebou, nebyli s návštěvností pří‐
liš spokojeni. Po dvou „plonko‐
vých“ letech připravili v Loučimi
všechno se stejnou pečlivostí, ja‐
ko v letech předchozích. Chuťov‐
ky a tombolu v pátek, taneční
skupinu Modern Dance studia
při ZUŠ J. Kličky Klatovy na před‐
tančení domluvili týdny předem,
Kolovanku Zdeňka Trefance, kte‐
rá zahraje od moderny až po de‐
chovku, měli dojednanou už dva

roky, jen ti návštěvníci byli velkou neznámou… až skoro do půl desá‐
té, kdy dorazili poslední opozdilci. Pak si pokladník Milan Zimmer‐

mann mohl oddechnout: „Po zku‑
šenostech z okolí jsme velkou náv‑
štěvnost nečekali, ale je tady 80 li‑
dí a jsme spokojeni.“

Spokojeni určitě byli všichni pří‐
chozí, v tombole bylo připraveno
239 cen, z toho prvních 10 „top“,
každá za několik tisíc. Letos vy‐
hrával každý los. Na tombolu při‐
spělo 15 na seznamu vyjmenova‐
ných sponzorů a samozřejmě
i členové hasičského sboru. Vol‐
ných zůstalo necelých 30 židlí,
ale na tak malou obec (100 oby‐
vatel) přišlo na bál lidí dost a do‐
bře se pobavili.                  Z. Huspek

Vánoční povídání v Loučimi
Vánočky, jednohubky, štrůdl, cukroví, zelňáky
a další dobroty připravily loučimské ženy na
adventní posezení v neděli 11. prosince, které
ve své společenské místnosti uspořádal obecní
úřad. Hostem byl
P. Karel Adamec, ad‑
ministrátor kdyňské
římskokatolické far‑
nosti (na snímku), kte‑
rý vyprávěl o původu
vánočního věnce a
stromečku. Po skonče‑
ní krátké přednášky si
všichni zazpívali při
harmonice Váši Valen‑
ty a houslích Václava

Boubrleho a jediným nedostatkem byla pouze
malá účast návštěvníků, zapříčiněná kromě
jiného i počínající chřipkovou epidemií.  

Z. Huspek 

Městys Koloveč pořádal v předvečer Štěd‐
rého dne v kulturním domě Vánoční koncert.
V první části zpěvačka Tereza Jurníková za
doprovodu kláves Violy Chvalové zazpívala
vánoční repertoár, např. písně: Bílé Vánoce,
Purpura, Už z hor zní zvon nebo Narodil se
Kristus Pán. 

Druhou část připravil Dušan Talaš s dopro‐
vodem baskytary Jiřího Půty. Zaznělo 15
autorských písní zpěváka, jako např. Kouzel‐
ný kraj, Zamilovaný klaun, Křídla andělů,
Srdce žár, Emily, Vánoční a další. 

Pro diváky zaplněného sálu bylo připrave‐
no občerstvení ve formě čaje a svařeného ví‐
na i krásná vánoční výzdoba. Koloveč se tak‐
to naladil na pravou vánoční atmosféru.  

Petra Křížová

Vánoční koncert
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Na loučimském bále bylo hodně lidí, zábavy i cen



Tříkrálová sbírka proběhla v Pocinovicích 7. 1. 2023, sbírku provázelo pěkné
počasí a zájem dětí účastnit se charitativní akce.  

Marie Homolková, starostka obce

Neodmyslitelnou součástí vánočních akcí je
na první adventní neděli rozsvícení stromeč‐
ku. V Mrákově jsme rozsvítili veliký strom
u sportovního areálu, děti ze ZŠ pod vedením
p. Květy Majerové zarecitovaly a zazpívaly
koledy. 

Jednou z oblíbených tradic adventní doby je
stavění betlémů. I v loňském roce jsme v na‐
šich obcích vystavili tři různě ztvárněné bet‐
lémy. Ve Starém Klíčově u kapličky máme už
několik let dřevěný betlém, který vyrobil
p. Vratislav Altman. 10. prosince jsme si spo‐
lečně s dětmi z chodského souboru Mráček
zazpívali koledy, místní zahrádkářský svaz
připravil občerstvení. Ve Štítovkách je menší
dřevěný betlém, který zhotovila rodina Vaj‐
chartova.
Čtvrtou adventní neděli jsme v Mrákově roz‐
svítili betlém v životní velikosti, který je vyro‐
bený z přírodních materiálů – dřeva a sena.
Příběhem o vánoční hvězdě farář Karel Ada‐

mec zahájil krátký program. I přes mrazivé
počasí se sešlo dost lidí, zahřál nás teplý čaj
i svařák, mrákovské hasičky upekly perníčky.
Adventní čas jsme si zpestřili 3. prosince po‐
vídáním s Honzou Pelnářem o jeho cyklistic‐
kém přejezdu Španělska IBERICA‐TRAVERSA.

Jedná se o bikepackingový nonstop závod,
bez podpůrného týmu, kde závodníci musí
dodržet přesnou trasu, 1720 km dlouhou.
Z původně 32 přihlášených odstartovalo v Ta‐
rifě 9 cyklistů. Honzovi se bohužel po 269 km
cesty bahnem ulomila přehazovačka, po
opravě pak pokračoval do cíle už mimo závod.
Za svoje vtipné povídání i postřehy byl odmě‐
něn dlouhým potleskem a oblíbenou sladkou
pochoutkou.
Čerti všech kategorií se sešli 4. prosince na
pódiu u hřiště, které se proměnilo na peklo,
kde měl svůj trůn Lucifer. Po splnění čertích
úkolů se děti přišly podepsat do knihy hříchů
a ty nejodvážnější se vyfotily s Luciferem. Za

odměnu dostaly od Mikuláše a anděla malý
dárek. Celé peklo bylo vzhůru nohama a všem
se čertí rej moc líbil. 
Adventní koncert se konal v mrákovském
kostele sv. Vavřince v úterý 20. prosince. Vy‐
stoupil ženský pěvecký soubor Canzonetta
s písněmi z pokladů tradiční české i světové
vánoční hudby.
V neděli 1. ledna obec pořádala 3. ročník no‐
voroční vycházky. Tato akce si rok od roku
získává stále více příznivců. Letos se nás sešlo
kolem 80 dospělých a dětí. Trasa dlouhá 5 km
vedla tradičně přes Vrchovo, odkud je nád‐
herný výhled na Šumavu i Český les. Společně
jsme si tady připili a starosta všem popřál do
nového roku pevné zdraví a rodinnou poho‐
du. Všichni účastníci obdrželi drobný dárek.
Občerstvení na nás čekalo až v cíli – v restau‐
raci ve Starém Klíčově. Letošní novoroční vy‐
cházka se opravdu vydařila i díky téměř jarní‐
mu počasí.
Děkuji Marcele Vondrašové za krásné foto‐
grafie, které pořizuje na všech našich akcích.  

Eva Květonová, foto Marcela Vondrašová

Adventní čas v Mrákově

V Nové Vsi V Pocinovicích

Tříkrálová sbírka proběhla také 
v Nové Vsi.           Foto D. Sajlerová
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Novoroční pochod.



Desátý ročník ve stolním tenise po‑
řádal TJ Sokol Hluboká.

Devatenáct příznivců stolního teni‑
su, z toho tři ženy, dorazilo 10. prosin‑
ce do Hluboké, aby se v sále kulturní‑
ho domu utkalo v 10. ročníku znovu‑
obnoveného klání v ping pongu.

Pořadatelé a TJ Sokol Hluboká kro‑
mě čtyř domácích hráčů přivítali ta‑
ké nadšence ze Kdyně, Domažlic,
Hostouně a České Kubice. Účastníci
byli rozděleni do dvou skupin. V prv‑
ní skupině 15 až 60 let, ve druhé
mládež a senioři. Z vítězství v první
skupině se radoval Jindřich Jandeč‑
ka ze Kdyně, druhou příčku obsadil
Matějek z Domažlic, třetí Lučan z Če‑

ské Kubice a čtvrté místo Kocián ze
Kdyně. Vítězem druhé skupiny se
stal organizátor Václav Vogeltanz
z Hluboké, druhá skončila Eliška
Štípková ze Kdyně před třetí Petrou
Jiříkovou z Hluboké. Při turnaji pa‑
novala dobrá nálada. Vítězové obdr‑

želi pohár a věcné ceny. Malý dárek
si odnesl každý účastník. Věcné ceny
věnoval pivovar Holba, finančně akci
podpořilo město Kdyně a SAG Auto‑
motive. 

Velké poděkování patří všem sou‑
těžícím a manželům Strnadovým za
vzorné pořadatelství.  

Václav Vogeltanz, předseda TJ Sokol
Hluboká, foto Michaela Strnadová

Ping pong v Hluboké

Valná hromada SDH Pocinovice se kona‑
la 7. ledna v penzionu U Jandů v nedalekém
Úborsku za účasti 38 členů a 18 hostů. 

Zprávu o činnosti sboru přednesl jeho staro‐
sta Václav Franěk, zprávu o činnosti výkonné
jednotky (JPO III/1),
která má 20 členů a je‐
jímž velitelem je Václav
Ponocný ml., přednesla
v zastoupení Jana
Schambergerová. Vý‐
cvik jednotky probíhá
každé druhé pondělí
čtyři hodiny a není to
čas strávený posedává‐
ním a klábosením. Nápl‐
ní je kromě pořadového
výcviku především ná‐
cvik ovládání a používá‐
ní technických prostředků, umístěných ve vo‐
zidlech určených k výjezdům. Těch bylo za
uplynulý rok 28, od odstraňování stromů pad‐
lých na silnici (technická pomoc), přes snesení

pacienta (ostatní pomoc) až po zásahy při po‐
žárech. K těmto událostem vozidla najezdila
jejich 492 km a při zásazích strávili její členové
314 hodin. Při běžném výcviku, specializova‐
ných kurzech, školení řidičů, zajišťování akcí

pro obec a dalších činnostech odpracovali čle‐
nové výkonné jednotky 760 hodin. Na letních
táborech v Orlovici také už léta předvádějí
ukázky techniky. 

Kromě toho se pocinovským mimo každo‐
roční výdaje podařilo zakoupit nové přilby, ex‐
terní defibrilátor a hlavně vyměnili 35 let sta‐
rou cisternu LIAZ za desetiletou modernější
na podvozku Mercedes Benz.

Družstvo mládeže je
úspěšné na závodech i sou‐
těžích, kde pravidelně ob‐
sazuje přední místa, stejně
tak jako dospělí na okrsko‐
vých soutěžích. Delegace
sboru také navštěvuje čle‐
ny seniorského věku, z dal‐
ší činnosti vyjmenujme zá‐
jezdy a návštěvy jiných
sborů, pořádání bálu (Ka‐
teřinský věneček), sběr že‐
lezného šrotu, účast na
oslavách výročí založení

SDH v okolních obcích, aktivní účast na velitel‐
ském dni (námětové cvičení) ve Smržovicích…
v obci s 550 obyvateli patří dobrovolní hasiči
k nejaktivnějším složkám. Z. Huspek 

V Pocinovicích hodnotili rok

V předvečer Štědrého dne, 23. 12. , se v Černí‐
kově konalo tradiční předvánoční pásmo Živý
betlém, které zaštiťují divadelní spolek
Černoch a SDH Černíkov. Zkoušelo se zhruba
2 měsíce, účinkující nic neponechali náhodě. 

Na divadelním vystoupení se podílelo kolem
patnácti dětí, dvaceti dospěláků a jeden živý
oslík. Ve vyprávění o zrození Ježíše Krista, o je‐
ho dramatickém příchodu na svět i o klanění
Tří králů se střídaly divadelní scény se známý‐
mi koledami, u kterých se malí i velcí zpěváci
hudebně sami doprovázeli. Úspěch souboru
účinkujících ocenili všichni diváci, kteří zaplnili
nově zrekonstruovaný kulturní dům několika‐
minutovým potleskem.

Po představení se mohli všichni posilnit sva‐
řeným vínem a škvarkovými plackami. Vánoce
mohly začít.              Alena Najnarová, knihovnice

Betlém v podání
divadelníků

Část vedení SDH Pocinovice, vpravo starostka obce Marie Homolková. 
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Na konci i na začátku

Na tříkrálovou sbírku se v neděli 8. ledna vydaly v Loučimi dvě skupiny mís‑
tních dětí s doprovodem a bylo letos těch králů jen sedm! Přesto obešli pocti‑
vě celou obec, odměnou jim byly různé pamlsky, které občas k penězům do
kasičky dostali, ale i program v domažlickém kině v neděli 29. ledna, který
byl pro všechny koledníky přilehlých farností.  Z. Huspek

Výroční valná hromada SDH v Němčicích 8. ledna.              Petra Poláková

Ve Všerubech jsme si vyrazili na Novoroční vycházku s opékáním buřtíků.
Počasí nám přálo.  Růžena Václavovičová

Sobotní podvečer na černíkovské návsi patřil přivítání adventního času.
Po úvodu pana starosty vystoupily místní děti s písněmi a básničkami a
samy se doprovázely na dudy a housle. Povedené pásmo i hojná účast di‑
váků všech věkových kategorií tak prohloubilo soudržnost obce a okol‑
ních vesnic. A pak jsme všichni společně přivítali v místním kulturním za‑
řízení příchod Adventu, jak se sluší a patří.  Alena Najnarová, knihovnice

V Nové Vsi je několik let tradicí scházet se v podvečer Štědrého dne
u místní kapičky. Opět se rozezněly zvuky kláves v doprovodu kytar, při‑
dal se zpěv dětí, které si opět nacvičily vánoční písně, ale i básničky. Letos
s náročnějšími písněmi vypomohly i některé maminky.                     (šk, mz)

Tři králové v Libkově v každé domácnosti zazpívali obvyklou koledu a za
odměnu obdrželi příspěvek do zapečetěné pokladničky a také něco slad‑
kého pro sebe. Děkujeme dětem i maminkám za čas, který této tradiční
dobročinné akci věnovaly. Vybraná částka činí 5 652 Kč.  

Milada Černá, knihovnice


